



British Embassy
Cairo

The British Embassy in Egypt celebrates milestone achievements in climate finance, and new UK-Egypt bilateral agreements

04 October 2022, CAIRO – Today, the British Embassy in Egypt hosted an event marking “One Month to Go to COP27”, celebrating the UK and Egypt’s growing green partnership.

The event marked the launch of the UK’s Climate Finance Accelerator in Egypt, a new programme which will help low-carbon projects access the funding they need.

Attendees also witnessed the signing of a Memorandum of Understanding (MoU) between FSD Africa and the Egyptian Financial Regulatory Authority (FRA), to help make the financial sector in Egypt more sustainable.

British Foreign Secretary James Cleverly made a surprise feature via video message, highlighting UK-Egypt cooperation on climate issues, explaining the importance of keeping global warming below 1.5 degrees, and announcing his participation in COP27 in Sharm El-Sheikh.

The event began with opening remarks from British Ambassador to Egypt Gareth Bayley, followed by a keynote speech via phone conference from Minister of Environment Dr Yasmine Fouad, who said that the Climate Finance Accelerator is essential and critical mechanism for financing climate change.

Minister of International Cooperation Dr Rania El Mashat sent a video message, also applauding the launch of the CFA programme in Egypt in addressing one of the key issues of COP27, climate financing.

CFA Egypt is initially looking for around ten projects at the pre-feasibility stage that are seeking investment of at least USD\$1 million, and aims to improve the flow of green finance or climate finance in Egypt. These projects will receive support from various experts to accelerate their project development and optimise their chances of securing the financing they require.

The event also included a panel discussion on climate finance moderated by the CFA team. Panellists included Dr. Dalia Abdel Kader, Chief Sustainability Officer CIB, as well as other experts in the field.

As for the Memorandum of Understanding, Ambassador Bayley signed on behalf of FSD Africa, and Chairman Mohamed Farid for the FRA. Through the MoU, FSD Africa and the FRA will directly engage with local insurers and pension funds to support integration of environmental, social, and governance factors in their strategy and operations.

In due course, FRA and FSD Africa will also work together to deliver the Africa Climate Finance Leadership Course in North Africa, which will help regional actors to access climate funds from global sources and fast-track capital mobilization for climate projects across North Africa.

British Ambassador to Egypt, Gareth Bayley, said: "The Climate Finance Accelerator is already making a difference elsewhere in Africa and around the world. It is great news that Egypt will now feature as part of this innovative approach to help low-carbon projects secure investment. Climate financing is one of the key demands for COP27, and with the introduction of such a programme in Egypt, we show that we are not only listening, but also taking action. I am also particularly proud to witness today the signing of the Memorandum of Understanding between FSD Africa and the Financial Regulatory Authority to help make the Egyptian financial sector more sustainable. Such achievements showcase the real strength of the UK and Egypt's growing green partnership."

Dr. Mohamed Farid, Chairman of the Egyptian Financial Regulatory Authority, said that with the launch of the global event COP27, which is hosted by Egypt, the world is looking forward to adopting and implementing policies and executive action plans on addressing climate issues. Dr. Farid added: "Through this global summit, Egypt will push towards transforming pledges into workable plans in order to reduce emissions and enhance adaptation, as well as ensure the alignment of financial flows with the requirements of climate action" explaining that facing climate change requires the mobilization of huge financial resources in order to enhance adaptation to the impacts that are already occurring and to build resilience.

Closing the event, the British Council's Deputy Director Ruth Cocks announced the selection of seven new Creative Commissions under their Climate Connection programme, which focusses on engaging young people, strengthening the links between the UK and Egypt, and encouraging creative solutions to climate change through dialogue. She also announced the launch of a new global programme to create the largest global network of UK alumni around the world, helping them connect with each other, network, develop their careers and seek new opportunities.

She said: "I'm immensely proud of the achievements we've made under our Climate Connection Programme for Egypt since our 150 days to Go to COP event. Over the summer, we launched a number of new initiatives in education, arts and English, and raised efforts and awareness in finding creative solutions to the climate crisis through youth, public and policy engagement. We are delighted to showcase some of our Creative Commissions artwork, bringing together artists, scientists, and digital

innovators from the UK and around the world to collaborate on creative responses to the climate emergency. The British Council is also supporting UK alumni to work in 'green careers' and develop skills and networks in the field of climate through our new global Alumni UK programme, due to launch soon."

END

Notes to Editors:

- Projects wishing to be part of CFA Egypt should complete the [online application form](#). Further detail about the application criteria is available online. The call for proposals for the Climate Finance Accelerator went out beginning of September and is open until 16 October.

بيان صحفي

السفارة البريطانية بالقاهرة تحتفل بالإنجازات البارزة في مجال تمويل المناخ، والاتفاقيات الثنائية الجديدة بين المملكة المتحدة ومصر

04 أكتوبر 2022 ، القاهرة - استضافت السفارة البريطانية بالقاهرة اليوم حفل "شهر واحد علي مؤتمر المناخ كوب27" ، احتفالاً بالشراكة الخضراء المتنامية بين المملكة المتحدة ومصر. يمثل هذا الحدث إطلاق برنامج تسريع تمويل المناخ البريطاني في مصر، وهو برنامج جديد سيساعد المشاريع منخفضة الكربون في الوصول إلى التمويل الذي تحتاجه. كما شهد الحاضرون توقيع مذكرة تفاهم بين وكالة تنمية أفريقيا وهي مؤسسة غير ربحية مدعومة من حكومة المملكة المتحدة والهيئة العامة للرقابة المالية، لدعم القطاع المالي في مصر ليصبح أكثر استدامة. تم عرض رسالة فيديو لوزير الخارجية البريطاني جيمس كليفرلي خلال الحفل، حيث سلط الضوء على التعاون البريطاني-المصري القائم في قضايا المناخ، موضحة أهمية إبقاء درجة الحرارة العالمية تحت 1.5 درجة، وأعلن مشاركته في مؤتمر المناخ كوب27 في شرم الشيخ.

في بداية الحفل قام السفير البريطاني في مصر جاريث بايلي بإلقاء كلمات افتتاحية، تلتها كلمة رئيسية من وزيرة البيئة د. ياسمين فؤاد عبر الهاتف، نشرح فيها مدي أهمية برنامج تسريع تمويل المناخ كإلية أساسية وحاسمة للتمويل المناخي.

وقامت د. رانيا المشاط، وزيرة التعاون الدولي، بإرسال فيديو أشادت فيه بإطلاق برنامج تسريع تمويل المناخ في مصر لمعالجة إحدى القضايا الرئيسية لمؤتمر المناخ كوب27، وهي تمويل المناخ. يبحث هذا البرنامج في مصر مبدئيًا عن حوالي عشرة مشاريع في مرحلة ما قبل إمكانية التنفيذ تسعى إلى استثمار لا يقل عن مليون دولار أمريكي، ويهدف إلى تحسين تدفق التمويل الأخضر أو تمويل المناخ في مصر. ستتلقى هذه المشاريع الدعم من مختلف الخبراء لتسريع تطوير مشاريعهم وتحسين فرصهم في الحصول على التمويل الذي يحتاجونه.

كما تضمن الحدث حلقة نقاشية حول تمويل المناخ أدارها فريق برنامج تسريع تمويل المناخ. وكان من بين المتحدثين د. داليا عبد القادر، رئيس قطاع التمويل المستدام بالبنك التجاري الدولي، بالإضافة إلى خبراء آخرين في هذا المجال.

بالنسبة لمذكرة التفاهم، وقع كل من السفير بايلي نيابة عن وكالة تنمية أفريقيا و د.محمد فريد رئيس مجلس إدارة الهيئة العامة للرقابة المالية. من خلال هذه المذكرة ، ستعمل كلتا الجهتان بشكل مباشر مع شركات التأمين المحلية وصناديق المعاشات التقاعدية لدعم تكامل العوامل البيئية والاجتماعية والحوكمة في إستراتيجيتهم وعملياتهم. بالإضافة إلي ذلك ستعمل وكالة تنمية أفريقيا و الهيئة معًا لتقديم دورة "قادة تمويل قضايا المناخ في إفريقيا"، والتي ستساعد الجهات الفاعلة الإقليمية الوصول إلى صناديق تمويل أنشطة المناخ وحشد رؤوس الأموال لتمويل مشروعات مكافحة تغير المناخ في جميع دول شمال إفريقيا.

قال السفير البريطاني في مصر، جاريث بايلي: "يُحدث برنامج تسريع تمويل المناخ فرقًا بالفعل في أماكن كثيرة في إفريقيا وحول العالم. إنه لأمر رائع أن تكون مصر الآن جزء من هذا النهج المبتكر لمساعدة المشاريع منخفضة الكربون في تأمين الاستثمار. يعتبر تمويل المناخ أحد المطالب الرئيسية لمؤتمر المناخ كوب27 ، ومع إطلاق مثل هذا البرنامج في مصر، نثبت أننا ملتزمون بالأفعال لا الأقوال. كما أنني فخور بشكل خاص بأن أشهد اليوم توقيع مذكرة تفاهم بين وكالة تنمية أفريقيا والهيئة العامة للرقابة المالية للمساعدة في جعل القطاع المالي المصري أكثر استدامة. تُظهر هذه الإنجازات القوة الحقيقية للشراكة الخضراء المتنامية بين المملكة المتحدة ومصر."

من جانبه قال الدكتور محمد فريد رئيس الهيئة العامة للرقابة المالية، إنه مع قرب موعد اطلاق الحدث العالمي كوب27 والذي تستضيفه مصر، يتطلع العالم الى تبني وتطبيق سياسات وخطط عمل تنفيذية بشأن معالجة قضايا المناخ. وتابع الدكتور فريد، "مصر من خلال القمة العالمية ستدفع نحو تحويل التعهدات إلى خطط عمل قابلة للتطبيق وذلك للحد من الانبعاثات وتعزيز التكيف، وكذا ضمان مواعمة التدفقات المالية مع متطلبات العمل المناخي" ليوضح أن مواجهة التغيرات المناخية تتطلب تعبئة موارد مالية ضخمة وذلك لتعزيز التكيف مع الآثار التي تحدث بالفعل وبناء القدرة على التحمل .

كما أشار رئيس الهيئة أن العالم يشهد وضع مرتبك حاليا الامر الذي يقتضي تطوير مسارات عمل مبتكرة ومستدامة لاحتواء كافة المخاطر وتبعاتها وأهمها تحديات التغيرات المناخية وكذلك تبعات جائحة كورونا . في ختام الفعالية، أعلنت نائبة مديرة المجلس الثقافي البريطاني روث كوكس عن اختيار سبع لجان إبداعية جديدة في إطار برنامج "الاتصال المناخي"، والذي يركز على إشراك الشباب، وتعزيز الروابط بين المملكة المتحدة ومصر، وتشجيع الحلول الإبداعية لتغير المناخ من خلال لغة الحوار. كما أعلنت عن إطلاق برنامج عالمي جديد لإنشاء أكبر شبكة عالمية من خريجي المملكة المتحدة حول العالم ، ومساعدتهم على التواصل مع بعضهم البعض وتطوير حياتهم المهنية والبحث عن فرص جديدة.

وقالت: "أنا فخوره للغاية بالإنجازات التي حققناها في إطار برنامج الاتصال المناخي لمصر منذ حفل 150 يوماً على مؤتمر قمة المناخ COP27. خلال الصيف ، أطلقنا عددًا من المبادرات الجديدة في التعليم والفنون واللغة الإنجليزية، ورفعنا الجهود والوعي في إيجاد حلول إبداعية لأزمة المناخ من خلال مشاركة الشباب . يسعدنا أن

نعرض بعض أعمال اللجان الإبداعية لدينا، والتي تجمع بين الفنانين والعلماء والمبتكرين الرقميين من المملكة المتحدة وحول العالم للتعاون في الاستجابات الإبداعية لحالة الطوارئ المناخية. يدعم المجلس الثقافي البريطاني أيضًا خريجي المملكة المتحدة للعمل في "الوظائف الخضراء" وتطوير المهارات والشبكات في مجال المناخ من خلال برنامج Alumni UK العالمي الجديد، المقرر إطلاقه قريبًا.

انتهى

ملاحظات للمحررين:

دعوة برنامج تسريع تمويل المناخ في مصر لتقديم المقترحات مفتوحة من 1 سبتمبر حتى 16 أكتوبر. يجب على المشروعات التي ترغب في أن تكون جزءًا من برنامج تسريع تمويل المناخ في مصر إكمال نموذج الطلب عبر الإنترنت هنا: [online application form](#).

Follow us online: www.gov.uk/fcd

This email is intended for the addressee(s) only: All messages sent and received by the Foreign, Commonwealth & Development Office may be monitored in line with relevant [UK legislation](#)

7 Attachments • Scanned by Gmail